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                                                              ЗАПИСНИК 

 

                             34. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ  

                    за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и  

                                          безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине 

 

 

Сједница је одржана 13.7. 2006.године, у времену од 11,00 до 13,30 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије:  

Бошко Шиљеговић, Осман Брка, Адем Хускић, Бранко Зрно, Анто Спајић, Шефик 

Џаферовић, Мехмед Жилић, Винко Радовановић и Халид Гењац. 

Сједници нису оправдано присуствовали:Момчило Новаковић,  Винко Зорић, те Мирко 

Благојевић. 

На сједници су били присутни  и гости: Мухамед Смајић, секретар Министарства одбране 

БиХ; Вахид Алагић, замјеник директора ДГС-а и Радиша Самарџија, правни савјетник; 

Драган Шкрбић и Енвер Џихановић из СИПА-е, Драган Слипац и Ермин Пешто из 

Министарства сигурности БиХ; Јелена Сесар из ОХР-а; Цхристиан Хаупт и Душан Зелер из 

ОСЦЕ-а; Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије и Жељко Грубешић, савјетник за 

војна и сигурносна питања.  

Сједницом Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине предсједавао је 

Бошко Шиљеговић. 

 

За сједницу је предложен и потом једногласно усвојен  

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1.   Верификација записника са 33. сједнице Заједничке комисије; 

   2.   Разматрање Приједлога закона о измјени Закона о Државној граничној служби БиХ 

         (предлагач: Савјет министара БиХ); 

3. Разматрање Приједлога закона о измјенама Закона о полицијским службеницима БиХ 

од 17.5.2006. (предлагач: Савјет  министара БиХ); 

4. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни  Закона о полицијским 

службеницима БиХ од 29.5.2006. (предлагач: Савјет министара БиХ); 

5. Разматрање Информације о стању безбједности БиХ за 2005. годину 

(предлагач: Савјет министара БиХ); 

6. Разматрање затјева ДГС-а БиХ за аутентично тумачење члана 66. Закона о надзору и 

контроли преласка државне границе,  у својству надлежне комисије; 
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7. Информација о одржаним састанцима Управног одбора Дирекције за реформу 

полиције(Извјестилац: представник Заједничке комисије ); 

8. Разматрање Извјештаја са путовања делегације МО БиХ у  САД 

(сачинилац: Министарство одбране БиХ); 

9. Текућа питања:  

а) Информација о посјети стручног тима НАТО-а од 21.-22. јуни 2006.  

     (сачинилац: Министарство одбране БиХ); 

б)  Информација о посјети делегације Министарства одбране  БиХ Краљевини Шпаније 

     (сачинилац: Министарство одбране БиХ); 

ц)  Информација о посјети делегације Министарства оддбарне БиХ Украјини 

      (сачинилац: Министарство одбране БиХ); 

 д)  Информација о посјети делегације Министарства одбране БиХ  Републици 

      Словенији (сачинилац: Министарство одбране БиХ); 

е) Разматрање Информације о посјети Теренској канцеларији ДГС-Запад Босанско 

    Грахово- Бихаћ; 

ф) Разматрање информације о радној посјети 2. механизованој бригади и Команди за 

     развој 5. дивизије ОС БиХ у Бихаћу; 

г) Извјештај о посјети делегације Заједничке комисије Р Литванији; 

 х) Информација о одржаној радионици у Сарајеву на тему: „Постизање одговорности у 

     обавјештајној дјелатности –Правни стандарди и најбољи начини надзора  

     обавјештајних  агенција“; 

и)   Позив Комитета за државну одбрану Парламента Естоније Заједничкој комисији  на 

      посјету овом парламенту; 

          ј)   Информација   о присуству презентацији  НАТО труст фонда; 

          к)  Позив за посјету Заједничке комисије сједишту ОСЦЕ-а у Бечу и посјету Р        

               Словачкој; 

          х)  Информација о предстојећој посјети политичког савјетника Оружаних снага у  

               Бундестагу БиХ 

 

  

Ад.1. Верификација  записника 33. сједнице Заједничке комисије 

Записник 33. сједнице усвојен је  једногласно. 

 

Ад. 2. Разматрање Приједлога закона о измјени Закона о Државној граничној служби  

          БиХ (предлагач: Савјет министара БиХ) 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене о Приједлогу закона о измјени Закона о 

Државној граничној служби, предлагача Савјета министара БиХ. Савјет  министара БиХ 

доставио је овај закон у парламентарну процедуру 29.5.2006. године, са захтјевом за 

поступање по члану 104. Пословника Представничког дома, односно по члану 99. 

Пословника Дома народа. Уставноправна комисија ПД-а доставила је мишљење о постојању 

уставног основа 21.6.2006. године, а комисија Дома народа 20.6.2006. године. Представнички 

дом је на 81. сједници , 20.6.2006 године прихватио захтјев за разматрање по члану 104., а  

Дом народа на 60. сједници 7.7.2006.године. 

Вахид Алагић потом је образложио разлоге за усвајање предложених измјена Закона. 

Основни разлози налазе се у чињеници да ДГС-а треба попут свих других служби у свијету 

треба добити званичан назив граничне полиције,  како би одмах било јасно свим лицима која 

долазе на граничне пријелазе о каквој се служби ради. 
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Током расправе о принципима Приједлога закона учествовали су Шефик Џаферовић и 

Халид Гењац. Истакнули су чињеницу да се ради о добром законском приједлогу иза кога 

стоје стручни и оспособљени кадрови у овој служби. Занимало их је потом техничко питање 

имплементације појединих одредби приједлога закона, као што је случај са чланом 2. који 

евентуално може довести до ситуације да се истовремено не промјене називи ове службе на 

свим граничним пријелазима или пак да сви припадници ове службе не буду истовремено 

истовјетно опремљени. 

Вахид Алагић истакнуо је да ће се истовремено радити паралелно на рјешавању више 

питања, те да ће бити утврђена динамика њиховог рјешавања. Тако ће се у зависности од 

финансијских средстава нпр. прво извршити  набавка униформи за све припаднике ове 

службе, потом означавање свих граничних пријелаза, те  даље све друге потребне радње. 

 

Након окончане расправе чланови Заједничке комисије једногласно су, с 9 гласова „за“, 

усвојили принципе Приједлога закона. 

Након констатације да није било достављених амандмана, чланови Заједничке комисије 

једногласно су, с 9 гласова „за“, прихватили су и Приједлог закона у цјелини, те га упутили у 

даљу парламентарну процедуру.  

 

Ад.3. Разматрање Приједлога закона о измјенама Закона о полицијским службеницима 

          БиХ од 17.5.2006. године (предлагач: Савјет министара БиХ) 

 

Бошко Шиљеговић дао  је уводне напомене о Приједлогу закона о измјенама Закона о 

полицијским службеницима БиХ, предлагача Савјета министара БиХ. Савјет министара БиХ 

доставио је овај закон у парламентарну процедуру 17.5.2006. године, са захтјевом за 

поступање по члану 104. Пословника Представничког дома, односно по члану 99. 

Пословника Дома народа. Уставноправна комисија ПД-а доставила је мишљење о постојању 

уставног основа 7.6.2006. године, а комисија Дома народа 18.5.2006. године. Представнички 

дом је на 81. сједници , 20.6.2006. године прихватио захтјев за разматрање по члану 104., а  

Дом народа на 60. сједници 7.7.2006.године. 

Ермин Пешто образложио је предложене измјене Закона. Истакнуо је да се измјенама члана 

121. жели продужити рок за жалбе, чиме се овај рок само изједначава са стандардним роком 

у управном  поступку иначе. Измјене члана 122. имају за циљ успостављање Полицијског 

одбора у оквиру Министарства сигурности. Такође, измјене предвиђају  ниже критерије за 

именовање чланова овог Полицијског одбора, гдје су до сада нпр. 3 члана требала имати чин 

главног инспектора. Како је у пракси утврђено да егзистира веома мали број лица која 

посједују највиши чин, то су успостава и рад Полицијског одбора били онемогућени. У 

међувремену се нагомилао и велики број жалби. Предложеним измјенама  је стога 

предвиђено смањење услова за избор чланова Полицијског одбора како би се он и заиста у 

пракси могао успоставити. 

У потом овореној расправи учествовали су Мехмед Жилић и Шефик Џаферовић. Занимале 

су их   могућности евентуалног запошљавање дипл. криминалиста у СИПА-и, одн. да ли је 

овим приједлогом закона предвиђена могућност да се таквим лицима омогући одрађивање 

приправничког стажа и на који начин је уопће то питање регулирано. Како Приједлогом 

закона није обрађено ово питање, било би га неопходно евидентирати ради његовог 

рјешавања у наредном периоду, са чим су се сагласили и остали чланови Заједничке 

комисије. 

Драган Шкрбић истакнуо је да поглавље V. постојећег закона обрађује питање 

запошљавања лица у СИПА-у и то путем два нивоа приступа. Један ниво односи се на пријем 

лица са ССС спремом, док се други односи на лица са ВСС спремом и запошљавањем путем 

јавног конкурса. Кандидати који су завршили полицијске школе имају претходну 

специјалистичку обуку, након које иду у поједине јединице ради одрађивања приправничког 
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стажа. У односу на СИПА  ово поглавље се не примјењује, у том смислу. Покушала се у 

међувремену извршити попуна кандидатима из других полицијских агенција у БиХ, али како 

се то није успјело реализовати, стога је и затражено пролонгирање рока за попуну.  

На упит секретара Комисије, да ли у члану 1., у последњој реченици, треба  стајати једнина 

или множина ријечи, истакнуто је да је у питању техничка грешка, те да треба стајати 

једнина. 

Након окончане расправе чланови Заједничке комисије једногласно су, с 9 гласова „за“, 

усвојили принципе Приједлога закона. 

Након констатације да није било достављених амандмана, чланови Заједничке комисије 

једногласно су, с 9 гласова „за“, прихватили су и Приједлог закона у цјелини, те га упутили у 

даљу парламентарну процедуру.  

 

Ад.4. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о полицијским  

          службеницима БиХ од 29.5.2006. године (предлагач: Савјет министара БиХ) 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене о Приједлогу закона о измјени и допуни Закона 

о полицијским службеницима БиХ предлагача Савјета министара БиХ. Савјет  министара 

БиХ доставио је овај закон у парламентарну процедуру 29.5.2006. године, са захтјевом за 

поступање по члану 104. Пословника Представничког дома, односно по члану 99. 

Пословника Дома народа. Уставноправна комисија ПД-а доставила је мишљење о постојању 

уставног основа 7.6.2006.године, а Комисија Дома народа 20.6.2006.године. Представнички 

дом је на 81. сједници , 20.6.2006 године прихватио захтјев за разматрање по члану 104., а  

Дом народа на 60. сједници 7.7.2006. године. 

Драган Шкрбић образложио је разлоге за предложене измјене и допуне закона.Разлог за 

измјене овог закона произилазе из  чињенице да СИПА у прелазном периоду који је требао 

бити завршен са 31.7.2006. није извршила попуну односно запошљавање полицијских 

службеника  који су тренутно запослени у службама за провођење закона у БиХ, због 

недостатка потребних финансијских средстава. Такођерж један од разлога је предстојећи 

процес реконструкције полицијских структура у БиХ. 

Стога је неопходно продужење овог рока до 31.7.2008. године. У том новом року неће се 

примјењивати поглавље VIII. постојећег закона који се односи на чинове,  унапређење и 

процјену рада полицијских службеника, већ ће министар, на приједлог руководиоца,  

донијети и посебан Правилник који би регулисао та питања у наведеном року. Предложене 

измјене усаглашене су и са другим полицијским агенцијама БиХ, као и ОХР-ом. 

У краткој расправи учествовали су Драгица Хинић, Шефик Џаферовић и Бишко 

Шиљеговић. Бошко Шиљеговић истакнуо је да треба јасно и недвосмислено нагласити 

чињеницу да Заједничка комисија и Парламент БиХ не сносе никакву одговорност за 

непридржавање утврђених рокова. Г-ђица Хинић истакнула  је да Приједлог закона о 

измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ, који је на привременој 

основи донио Високи представник за БиХ својом одлуком број 329/04 од 17.12.2004. године 

(„Сл.гласник БиХ“ број 63/04), а на који је који се односе измјене и допуне у овом поступку, 

Парламентарна скупштина БиХ, у складу са чланом 56. Јединствених правила за израду 

правних прописа у институцијама БиХ, није потврдила. Тај закон Савјет министара БиХ 

стога треба доставити у парламентарну процедуру одмах, а домови Парламентарне 

скупштине БиХ на наредној сједници требају га потврдити прије усвајања Приједлога закона 

који је предмет овог извјештаја. Шефик Џаферовић  подржао је овакво размишљање и 

предложио слиједећи закључак:  

„Заједничка комисија у потпуности подржава Приједлог закона о измјенама и допунама 

Закона о полицијским службеницима БиХ, који је на привременој основи донио Високи 

представник за БиХ, и предлаже домовима Парламентарне скупштине БиХ његово 
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потврђивање, у складу са чланом 56. Јединствених правила за израду правних прописа у 

институцијама БиХ, непосредно прије изјашњавања о Приједлогу закона о измјени и допуни 

Закона о полицијским службеницима БиХ, који је предмет овог извјештаја.“ 

Наведени закључак чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили. 

 

Након окончане расправе чланови Заједничке комисије једногласно су, с 9 гласова „за“, 

усвојили принципе Приједлога закона. 

На Приједлог закона истовјетан амандман  уложили су Халид Гењац и Адем Хускић, који  су 

чланови Заједничке комисије једногласно усвојили, у слиједећем тексту: 

У члану 2. Приједлога закона ријечи  „осмог дана“  замјењују се ријечима  „наредног дана“, а 

остали текст остаје исти. 

Чланови Заједничке комисије потом су једногласно, с 9 гласова „за“, прихватили су и 

Приједлог закона у цјелини, те га упутили у даљу парламентарну процедуру.  

 

Ад.5. Разматрање Информације о стању безбједности БиХ за 2005. годину 

(предлагач: Савјет министара БиХ) 

 

Драган Слипац образложио је Информацију о стању безбједности за 2005.годину. 

Информисао је о методологији за израду ове информације, по којој Министарсво 

безбједности БиХ шаље упите у виду унифицираног обрасца свим агенцијама за провођење 

закона у БиХ, као и неким другим институцијама. Неке од инстутуција пак достављају своје 

информације по властитој утвђеној методологији, као што је случај са МУП-ом ФБиХ и РС. 

Након централизације базе података процес израде ове информације вјеораватно ће бити 

бољи, квалитетнији и лакши. Потом је образложио поједине дијелове Информације. 

Нагласио је да су у порасту к.д. везана за промет опојних дрога, те к.д. против опште 

сигурности људи, живота и тијела. При томе је све више малољетника и повратника у 

вршењу кривичних дјела, а за таква малољетна лица још увијек не постоји одговарајућа 

установа за смјештај. 

Шефик Џаферовић нагласио је значај расправе о овим питањима, која у наредном периоду 

требају бити у центру пажње наше комисије и Парламента, поред питања везаних за област 

одбране. Истакнуо је да је Информација сваке године све боља и квалитетнија, да садржи 

потребне компаративне податке, те да су у  овој информацији избјегнута било каква 

политизирања. Нагласио је потом забринутост везану за два питања. Прво питање односи се 

на употребу и злоупотребу опојних дрога, чија откривеност је у порасту, а што је вјероватно 

резултат бољег и ефикаснијег рада полицијских агенција. Заједничка комисија треба у овој 

области покренути активност како би се анимирали сви слојеви друштва у борби против 

ових дјела. Стога би од Министарства безбједности БиХ Заједничка комисија требала 

затражити доставу детаљне информације са приједлогом мјера које треба предузети у вези са 

сузбијањем неовлаштене производње и стављања у промет опојних дрога, те одржати 

посебну тематску сједницу о овом питању. Друго питање односи се на све учесталије пљачке 

новца у транспорту, као и пљачке банака, што је изузетно забрињавајуће. И о овом питању 

би од Министарства безбједности БиХ требало затражити да достави комплетну 

информацију о начину вршења транспорта новца, о томе ко штити тај новац, које су то 

заштитарске агенције, те да ли је држава укључена у овај посао или не. 

Драган Слипац, у вези са питањем злоупотреба опојних дрога, нагласио је да се у оквиру 

надлежног сектора у Министарству безбједности БиХ предвиђа израда посебне информације 

о овом питању, која треба бити у процедури до краја септембра мјесеца текуће године. У 

односу на питање везано за пљачке новца у транспорту и пљачке банака, истакнуо је да је 

Савјет министара БиХ усвојио Стратегију БиХ за борбу против организованог криминала и 
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корупције за период 2006.-2009.,  којом је поред осталог дефинисан и процес везан за израду 

одређених законских пројеката из ове области, као што је нпр. Закон о заштитарским 

фирмама и сл. Стога би било добро да Заједничка комисија да пуну подршку овој стратегији, 

као акту којим ће се на одговарајући начин рјешавати и ово питање. 

Анто Спајић, поред похвала на Информацију која је континуирано сваке године боља,  

истакнуо је примједбу на њен табеларни дио, којим је дат приказ само за један кантон. 

Мишљења је да наредна информација треба садржати табеларни приказ дат у зависности од 

ентитета, за све кантоне и регије, односно по подручјима служби сигурности. Нагласио је и 

да се у предизборном периоду одређени број лица помиње у контексту везе са криминалом. 

У том смислу, мишљења је да Министарство безбједности БиХ треба имати значајнију улогу 

од тренутне по којој само прикупља информације. 

Осман Брка мишљења је да одређена питања у БиХ-и нису добро регулисана. Тако наша 

законска регулатива фактички погодује нпр. узгајивачима индијске конопље, дилерима дроге 

који имају могућност постизања споразума са тужилаштвима и сл. Предвиђене казне за таква 

дјела веома благе и  стога закон у том казненом дјелу треба што прије мијењати. Такође, 

новим законским одредбама полиција је фактички онемогућена да дјелује на прави начин, 

због страха да ће остати без запослења. и Закон о безбједности саобраћаја на путевима у БиХ 

има низ недостатака. Стога би Заједничка комисија и Парламент у цјелини требали 

иницирати измјене свих наведених закона. 

Мехмед Жилић нагласио је да у БиХ егзистира 19 сегмената полицијских структура, што 

објективно представља проблем за квалитетан рад. И он је нагласио проблем везан за пљачку 

новца у транспорту, гдје су у послу заштите новца по  његовом мишљењу, свјесно искључене 

државне полицијске структуре. Такође, за успјешну борбу против сиве економије неопходно 

је повезати све полицијске агенције у БиХ, а то треба бити кључна политика Министарства 

безбједности БиХ. 

Адем Хускић мишљења је да је свака наредна информација боља и квалитетнија од 

претходне, што је случај и са предметном информацијом. Међутим, у овој информацији 

уочљива је пасивна улога Министарства безбједности БиХ које искључиво само прикупља 

информације. Из Информације нису видљиви главни безбједносни изазови у БиХ-и, те би их 

требало навести у наредној информацији. Потом је нагласио да је и приликом расправе о 

претходној информацији већ иницирао питање неопходности доношења Закона о 

заштитарским фирмама БиХ, али да његова иницијатива тада није подржана.  

Бранко Зрно нагласио је да је Информација збир података достављених из Министарства 

безбједности БиХ. У наредном периоду међутим треба отворити и иницирати разматрање 

суштинских питања, као што је нпр.  питање спреге полиције са организованим криминалом. 

Мишљења је и да би се од агенција које су под надлежношћу Министарства безбједности 

требао затражити одговор да ли у њиховом оквиру постоји организована унутрашња 

контрола, како би их се потакнуло да боље и озбиљније раде. 

Цхристиана Хаупта занимали су одговори на два питања и то када ће  Министарство 

безбједности БиХ формирати радну групу за израду Закона о приватним заштитарским 

фирмама, те када ће бити коначно урађен нацрт тог закона. Друго питање односи се на 

ношење наоружања. Како тренутно постоји различита законска регулатива у РС-ој и ФБиХ о 

овом  питању, занимало га је када ће се израдити јединствен закон који ће регулисати питање 

ношења оружја, те када ће бити ријешено питање амнестије за ношење лаког оружја, с 

обзиорм да је Савјет министара прихватио Стратегију за ношење лаког наоружања која 

обрађује ту материју. 

Драган Слипац потом је одговорио на постављена питања претходних дискутаната. 

Истакнуо је да Министарство безбједности БиХ има одређене надлежности над СИПА-ом, 

ОСА-ом, Интерполом, ДГС-ом, али такође и ове агенције имају своје специфичне 

надлежности. Истакнуо је да Министарство безбједности не може доћи до неких 

информација које имају посебно МУП-ови кантона у ФБиХ и ЦЈБ у РС-ој, с обзиром да 

немају надлежност над њиховим радом. Да ли ће оваква ситуација бити промјењена зависиће 
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од реформе полиције у БиХ. У односу на постављена питања која су се односила на 

доношење одређених закона истакнуо је да су донесени Закон о дрогама и Закон о њиховом 

стављању у промет, те да требају ступити на снагу. Стратегијом за борбу против 

организованог криминала и корупције у периоду 2006.-2009., коју је усвојио Савјет 

министара, предвиђено је доношење Закона о заштитарским агенцијама, те Закона о оружју и 

илегалном наоружању. 

Шефик Џаферовић истакнуо је изузетно добар и савјестан рад Заједничке комисије до сада. 

У циљу наставка таквог рада Комисија би се требала почети интензивније бавити значајним 

питањима из Информације, с обзиром да Парламент у крајности и одређује политику везану 

за друштвене појаве дотакнуте Информацијом. Стога би требало видјети шта се у датим 

околностима система може урадити у циљу његовог побољшања. Поновио је своје раније 

размишљање да би Заједничка комисија требала поводом Информације предложити одређене 

мјере које се односе на сузбијање употребе дрога и њихово  стављање у промет, те мјере које 

се односе на спријечавање пљачки банака и новца у транспорту. У циљу предложеног, 

требали би организовати једну тематску сједницу о актуелним проблемима. На ову сједницу 

требало би позвати министра Министарства безбједности БиХ, те представнике других 

полицијских агенција у БиХ (СИПА, ДГС, ОСА, Интерпол), министре ентитетских и 

кантоналних МУП-ова, како би од њих непосредно добили информације и одговоре на низ 

значајних и актуелних сигурносних питања о којим је било ријечи приликом расправе о 

Информацији о стању безбједности. 

Након окончане расправе о Информацији коју су чланови Заједничке комисије једногласно 

подржали, Заједничка комисија је једногласно прихватила и предложила  домовима 

Парламентарне скупштине БиХ усвајање слиједећих закључака: 

 

1.   Заједничка комисија предлаже домовима Парламентарне скупштине БиХ да подрже ову 

Информацију која је сачињена у потпуности објективно и без политичких конотација. 

 

2.   У вези са предметном информацијом, Представнички дом и Дом народа Парламентарне 

скупштине БиХ захтјевају од Савјета министара БиХ да им у што краћем року достави : 

    а) Информацију о безбједносном стању у БиХ и мјерама које треба предузети у вези са  

        сузбијањем неовлаштене производње и стављања у промет опојних дрога ;  

    б) Информацију о броју и врсти кривичних дјела која се односе на пљачке банака и пљачке 

         новца у транспорту, са подацима о стању откривености и стању неоткривености ових  

         дјела, о околностим под којим се одвија дјелатност транспорта новца, те приједлогом 

         мјера за поправљање тренутног стања у БиХ.; 

ц)  Информацију о стању у БиХ у области саобраћаја са приједлогом мјера за побољшање. 

 

3.   Представнички дом и Дом народа подржавају и захтјевају што хитнију имплементацију 

Стратегије БиХ за борбу против организованог криминала и корупције за период 2006.-2009., 

које је усвојио Савјет министара БиХ, а којом је поред осталог дефинисан и процес везан за 

израду одређених законских пројеката из ове области, као што је нпр. Закон о заштитарским 

фирмама и сл. 

У том смислу од савјета министара БиХ и Министарства безбједности БиХ захтјева се да 

редовно достављају информације о имплементацији наведене стратегије. 

4. Од Савјета министара БиХ и Министарства безбједности БиХ захтјева се да приликом 

израде Информације за наредну годину, а у циљу побољшања њеног квалитета, 

Информацију аналитички табеларно разраде и дају податке по подручјима које покривају 

кантонални МУП-ови у ФБиХ  и ЦЈБ-и у РС-ој. 
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Ад.6. Разматрање затјева ДГС-а БиХ за аутентично тумачење члана 66. Закона о 

          надзору и контроли преласка државне границе,  у својству надлежне комисије 

 

Бошко Шиљеговић у уводном информицању истакнуо је да је ДГС БиХ доставила је у 

парламентарну процедуру 23.11.2006. године, захтјев за аутентично тумачење члана 66. 

Закона о надзору и контроли преласка државне границе, сматрајући да постоје нејасноће у 

дијелу који се односи на примјену прописа о одређивању граничних прелаза донесених прије 

овог закона. По овом захтјеву Уставноправна комисија Представничког дома, у складу са 

процедуром о поступку аутентичног тумачења, доставила је свој Извјештај 19.2.2006. године. 

Овим извјештајем утврдила је потребу за давањем аутентичног тумачења члана  66. Закона, 

док је Савјет министара БиХ своје мишљење доставио 6.4.2006. године. Колегиј 

Представничког дома одредио је Заједничку комисију као надлежну за давање аутентичног 

тумачења. Заједничка комисија је на својој претходној сједници разматрала наведени захтјев 

за тумачењем, али је због недостатка кворума приликом расправе о овој тачки одлучила да се 

њено разматрање пролонгира за наредну сједницу Комисије. Предложио је потом да 

Заједничка комисија утврди свој приједлог мишљења аутентичног тумачења члана 66., којим 

подржава дато мишљење Савјета министара БиХ. 

Винко Радовановић мишљења је да је постојећи члан 66. нејасан, њиме се фактички укидају 

одређени ентитетски закони који регулишу  ову материју, те је истакнуо да ће покренути 

иницијативу за његову измјену. 

Радиша Самарџија истакнуо је да члан 66. односи на материјалне прописе, а не на прописе 

организационог карактера, у које нпр. спадају прописи о одређивању граничних пријелаза. 

Тренутно и даље егзистирају и егзистираће пријелази које су одредили ентитети, и то све док 

Савјет министара не потпише Споразум о уређењу границе са сусједним државама.  

Након окончане расправе чланови Заједничке комисије утврдили су приједлог мишљења 

аутентичног тумачења члана 66., које је истовјетно приједлогу Савјета министара, са 7 

гласова „за“ и 1 „уздржаним“ гласом. 

 

Ад.7. Информација о одржаним састанцима Управног одбора Дирекције за реформу 

          полиције(Извјестилац: представник Заједничке комисије ) 

 

Бошко Шиљеговић информисао је да је наведена информација требала је бити разматрана 

на претходној сједници Заједничке комисије али је због неприсуства г-дина Жилића, њено 

разматрање одложено за ову сједницу. 

Мехмед Жилић потом је информисао о одржаним састанцима Управног одбора Дирекције и 

истакнуо одређена значајна питања са тих састанака. Истакнуо је да је проблем у раду овог 

тијела настао у моменту доставе писма из РС-е којим дотадашњи чланови Управног одбора 

из овог ентитета постају само посматрачи. Дирекција је у току свог рада предложила 

одређене критерије за рад будућих полицијских структура који међутим нису добили 

подршку и сагласност у РС-ој. У Дирекцији су покушали искључити сваки политички утицај 

када је у питању реформа полиције јер се у супротном неће моћи испоштовати основни 

закони у овој области, као и чињеница да полиција мора бити искључиво професионална у 

свом раду. Број полицајаца треба при томе бити смањен на 12.900, што је и услов за улазак у 

ЕУ-у. Потом је предложио да Заједничка комисија путем Представничког дома покрене 

иницијативу за активно укључење представника из РС-е у даљи рад Дирекције, те истакнуо 

неопходност поштовања прихваћена три принципа за рад полиције. 

Бошко Шиљеговић мишљења је да се не треба отварати посебна расправа о овом питању 

које се у међувремену превише исполитизовало, те да дату информацију треба примити к 

знању и од Савјета министара и Дирекције тражити да обави свој дио посла. 
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Винко Радовановић истакнуо је да нема потребе да Заједничка комисија иницира Дому то 

питање, с обзиром да Дом и усвојио наведени споразум којим су регулисана три принципа за 

рад полиције. 

 

Након окончане расправе чланови Заједничке комисије примили су к знању дати 

информацију и истакнули очекивање од Савјета министара и Дирекције за реформу полиције 

којим требају обавити свој посао на задовољавајући начин. 

 

Ад.8. Разматрање Извјештаја са путовања делегације Министарства одбане БиХ у  САД 

(сачинилац: Министарство одбране БиХ) 

 

Мухамед Смајић истакнуо је да је Министарство одбране БиХ доставило Извјештај са 

путовања своје делегације у САД-е,  ради информисања наше комисије. Као посебно 

значајно питање покренуто током ове посјете нагласио је питање везано за укључивање БиХ-

е у мисију у Авганистану. Министарство одбране предложио је да се ово питање разматра у 

складу са постојећим законом у овој области. 

Након краће расправе чланови Заједничке комисије подржали су једногласно наведени 

извјештај. 

Ад. 9. Текућа питања:  

 

а) Информација о посјети стручног тима НАТО-а од 21.-22. јуни 2006.  

    (сачинилац: Министарство одбране БиХ) 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о посјети стручног тима 

НАТО-а Министарсву одбране БиХ, у периоду од 21.-22. јуна 2006.године. 

 

б)  Информација о посјети делегације Министарства одбране БиХ  Краљевини Шпаније 

      (сачинилац: Министарство одбране БиХ) 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о посјети делегације 

Министарства одбране БиХ Краљевини Шпанији. 

 

ц)  Информација о посјети делегације Министарства одбране  БиХ Украјини 

     (сачинилац: Министарство одбране БиХ) 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о посјети делегације 

Министарства одбране БиХ Украјини. 

 

д)  Информација о посјети делегације Министарства одбране  БиХ  Републици 

Словенији 

     (сачинилац: Министарство одбране БиХ) 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о посјети делегације 

Министарства одбране БиХ Републици Словенији. 

 

е)  Разматрање Информације о посјети Заједничке комисије Теренској канцеларији  

     ДГС-Запад ,Босанско Грахово- Бихаћ 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о посјети Заједничке 

комисије Теренској канцеларији ДГС-е Запад у Босанском Грахову и Бихаћу. 
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ф)  Разматрање информације о радној посјети 2. механизованој бригади и Команди  

     за развој 5. дивизије Оружаних снага БиХ у Бихаћу 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о посјети Заједничке 

комисије 2. мханизованој бригади и Команди за развој 5. дивизије Оружаних снага у  Бихаћу. 

 

г)  Извјештај о посјети делегације Заједничке комисије Р Литванији 

 

Чланови Заједничке комисије усвојили су једногласно Извјештај о посјети Заједничке 

комисије радним тијелима Парламента и Министарства одбране  Р Литваније.  

 

х)  Информација о одржаној радионици у Сарајеву на тему: „Постизање одговорности у 

     обавјештајној дјелатности –Правни стандарди и најбољи начини надзора 

     обавјештајних агенција“ 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о  радионици у Сарајеву, 

одржаној у заједничкој организацији наше комисије, ДЦАФ-а из Женеве и ОСЦЕ Мисије у 

БиХ, на тему „Постизање одговорности у обавјештајној дјелатности –Правни стандарди и 

најбољи начини надзора обавјештајних агенција“. 

При томе је истакнута посебна захвалност Цхристиану Хаупту, на помоћи и ангажованости  

у реализацији радионице. 

 

и)   Позив Комитета за државну одбрану Парламента Естоније Заједничкој комисији  

      на посјету овом парламенту. 

 

Бошко Шиљеговић информирао је да је након сусрета представника Заједничке комисије са 

представницима Комитета за државну одбрану Парламента Естоније, услиједио њихов позив 

за посјету овој земљи, који су чланови Заједничке комсије са задовољством прихватили, док 

ће се њена  реализација накнадно  разматрати. 

 

ј)  Информација   о присуству презентацији НАТО труст фонда 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о присуству презентацији 

НАТО труст фонда. 

 

к)  Позив за посјету Заједничке комисије сједишту ОСЦЕ-а у Бечу и посјету Р 

Словачкој; 

 

Чланови Заједничке комисије информирани су да је стигао званичан позив за посјету ове 

комисије сједишту ОСЦЕ-а у Бечу, те радним тијелима Парламента и  Министарству одбране 

Р Словачке, у периоду од 24. до 26.7.2006. године. Све трошкове овог пута сносиће ОСЦЕ 

Мисија у БиХ и НАТО. 

Овај позив прихваћен је  једногласно, те је предложено колегијима домова да се на овај пут 

упуте: 

Бошко Шиљеговић, Адем Хускић, Винко Зорић, Бранко Зрно, Анто Спајић, Винко 

Радовановић, Драгица Хинић и Жељко Грубешић. 

 

 х)  Информација о предстојећој посјети политичког савјетника Оружаних снага у 

      Бундестагу БиХ 

 

Чланови Комисије информисани су да 27.7.2006. године у посјету нашој земљи долази  

политички савјетник за Оружане снаге Бундестага Њемачке,  који је изразио жељу за 
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разговором са представницима ове комисије. Стога  су замољени да у што већем броју 

присуствују овом сусрету. 

 

 

              Записник сачинила                                                        Привремени предсједавајући 

                                                                                                            Заједничке комисије 

                 Драгица Хинић                                                                Бошко Шиљеговић 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


